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Onderwerp: 

Grüne Woche 2025

Geachte Statenleden,

Op 16 en 17 januari 2025 waren gedeputeerden Meindert Stolk, Mariëtte van Leeuwen, Frank Rijkaart,

Arne Weverling en Frederik Zevenbergen aanwezig bij de internationale Grüne Woche, waar de

internationaal gerenommeerde Nederlandse land- en tuinbouw en agro-logistieke sector zich toonde

aan ondernemers en bestuurders van andere landen.

De Grüne Woche is al jaren een vooraanstaand event waar de belangrijkste vertegenwoordigers op

het gebied van landbouw, tuinbouw en agrologistiek van dit (inter-) nationale cluster aanwezig zijn,

evenals bewindspersonen, Kamerleden, burgemeesters, wethouders en gedeputeerden van andere

provincies. 

De aanwezigheid van deze relevante stakeholders maakt de deelname aan de Grüne Woche van groot

belang, aangezien de gedeputeerden in slechts twee dagen tijd de gelegenheid hebben om gesprekken

te voeren met diverse sleutelpersonen, terwijl het afzonderlijk inplannen van deze afspraken

aanzienlijk meer tijd zou vergen.

De dagen op de Grüne Woche kunnen daarnaast optimaal benut worden om contact te onderhouden

en kennis te maken met onze (inter-)nationale partners en om onze lobbyboodschappen bij de juiste

stakeholders onder de aandacht te brengen. De aanwezigheid van de gedeputeerden was voor zowel

de contacten met het bedrijfsleven en brancheverenigingen als ook de contacten met

medebestuurders en politieke sleutelfiguren van toegevoegde waarde. 

Arne Weverling heeft diverse afspraken gehad over het verbeteren van de waterkwaliteit en de kansen

en uitdagingen daarbij in de land- en tuinbouwsector. Met Adri Bom Lemstra van Glastuinbouw

Nederland heeft hij gesproken over de impact van de Kaderrichtlijnwater voor de glastuinbouw en

impact van deze sector op het behalen van de doelen. Over een pilot regiocertificering van de provincie

in de Duin- en Bollenstreek sprak Arne Weverling met Hester Maij van de Koninklijke Algemene

Vereniging voor Bloembollencultuur (KAVB).  En samen met Esther Rommel, gedeputeerde in Noord-

Holland, sprak hij met diverse Kamerleden over de aanpak van de Amerikaanse rivierkreeft.  Verder is

er nog met anderen gesproken over diverse uitdagingen op het gebied van waterkwaliteit en

kwantiteit. Bijvoorbeeld met Simon Crone van de Vereniging van de Nederlandse Wijnproducenten en

Helma Verberkt van Artemis, een branchevereniging van biologische gewasbeschermingsproducten in

Europa. 
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Meindert Stolk heeft een afspraak gehad met Guido Landheer, DG Agro economie bij het ministerie

van Landbouw, Visserij, Voedselzekerheid en Natuur (LVVN). Samen met Adri Bom-Lemstra, voorzitter

Glastuinbouw Nederland en Greenports Nederland en met Anneke van de Kamp, lid topteam

Topsector Tuinbouw&Uitgangsmaterialen en manager bij Rijk Zwaan. Ze bespraken robotisering in de

glastuinbouw en het debat rondom arbeidsmigratie dat nu landelijk gevoerd wordt. Daarnaast hebben

zij de beschikbaarheid van gewasbeschermingsmiddelen besproken. Nu chemische middelen worden

uitgefaseerd, is het zaak dat vervangende biologische middelen tijdig worden toegelaten.

Meindert Stolk heeft daarna met Adri Bom-Lemstra en Anneke van de Kamp gesproken over de Kas

van de Toekomst, die gepland is bij het World Horti Center als onderdeel van de campusontwikkeling

en de samenhang met de ontwikkelingen op het Horti Innovation Center in Lansingerland.

Aansluitend was er een vergadering van het Dagelijks Bestuur van Greenports Nederland in

aanwezigheid van Meindert Stolk waarin de toetreding van nieuwe Greenports is besproken.

Meindert Stolk heeft op de beurs gesproken met Hester Maij, voorzitter van de Koninklijke Algemeene

Vereeniging voor Bloembollencultuur (KAVB) over de ontwikkelingen in de Duin- en Bollenstreek zoals

regiocertificering en de vernieuwing van de Intergemeentelijke Structuurvisie Greenport.

Mariëtte van Leeuwen nam deel aan een panelgesprek van Land- en Tuinbouworganisatie (LTO). Met

Carlo Verhardt van Voedsel Verbindt is afgesproken dat we ons als provincie inzetten voor 3 procent

lokaal aanbod in de supermarkten. Verder sprak zij veel mensen over voedselbeschikbaarheid en

voedselproductie. Een kleine greep: Ronald van den Breevaart en zijn opvolger Ruud Knorr van de

Greenport Almere, Angelique de Wit (Greenport West-Holland), Stijn Baan (Koppert Cress) en Ed Smit

(Eatthis). Naar aanleiding van de Grüne Woche heeft gedeputeerde Van Leeuwen een gesprek in Den

Haag gehad met Europarlementariër Carla Boonstra en ligt er een verzoek tot een gesprek in Den Haag

over een landelijke voedselvisie bij minister Femke Wiersma, die nu niet op de Grüne Woche was.

Frederik Zevenbergen heeft een afspraak gehad met de Duitse Transportraad om

samenwerkingsmogelijkheden te verkennen tussen Nederland en Duitsland, specifiek gericht op het

versterken van de verbindingen binnen de Europese transportcorridors. Deze dialoog richte zich op

modal shifts, infrastructuurverbetering, en verduurzaming van logistieke ketens. Daarnaast heeft

Frederik Zevenbergen kennis gemaakt met Angelique de Wit (Greenports West-Holland). Dit gesprek

bood de mogelijkheid om samenwerkingskansen te verkennen op het gebied van verduurzaming en

innovatie in de verslogistiek. De focus lag op het verbeteren van infrastructuur, het verminderen van

verkeersdruk, en het versterken van digitale en datagestuurde logistieke oplossingen.

Frank Rijkaart opende met de gedeputeerden van andere provincies het innovatieplein “Land of Future

Foods”; geïnitieerd door Nederlands Bureau voor Toerisme & Congressen (NBTC), waarbij Zuid-Holland

de innovativiteit van de regio liet zien door de bitterbal van Rotterzwam aan te bieden, een voorbeeld

van duurzame voedselproductie. Tijdens een lunch met de staatssecretaris Rummenie (LVVN), de

Tweede Kamercommissie en andere gedeputeerden werd dieper ingegaan op de laatste

ontwikkelingen in de landbouwsector, waarbij het gesprek zich richtte op de verduurzaming van de

voedselketen en de versterking van samenwerking tussen verschillende regio’s. Rijkaart heeft met

staatssecretaris Rummenie gesproken over de toekomst van landbouw en de sector, de

belemmeringen die boeren ervaren, en de belemmeringen die het bereiken van doelen in de weg staan

op het boerenerf. Ook heeft hij intensief gesproken over de toekomst van de visserijsector en de

natuurontwikkelingscompensatie in de Voordelta om zo te onderzoeken hoe in de toekomst de boer,
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de visser en de natuur meer hand in hand kunnen gaan om zo de gezamenlijke doelen te bereiken.

Daarnaast heeft gedeputeerde Rijkaart verschillende vertegenwoordigers van gemeenten en

provincies ontmoet en contact gelegd met de aanwezige stakeholders en ondernemers.

Naast de individuele afspraken organiseerden Zuid-Holland en Noord-Holland gezamenlijk de

traditionele provinciale borrel, waarbij lokale bloem- en voedselproducenten werden gepromoot en

het land- en tuinbouwnetwerk bij elkaar komt om de Grüne Woche gezamenlijk af te trappen. 

Het evenement was een groot succes, met meer dan 400 aanmeldingen. Daarnaast werden er iedere

avond netwerkmomenten georganiseerd in de vorm van een netwerkdiner, wat bijdroeg aan verdere

versterking van de regionale samenwerking en het uitwisselen van kennis en ervaringen binnen de

sector.

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris,

 
drs. M.J.A. van Bijnen MBA  

voorzitter,

mr. A.W. Kolff


